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Referat 
Mødetidspunkt:  Torsdag den 20 oktober 2022 

Tidspunkt:            Kl.18.15    

Mødet afholdes: Haslund Sognegård, Amstrupgårdvej 8, Haslund 

 

 
Deltagelse 

 
Valgte MR-medlemmer 
 

 

 Finn Arne Sørensen, Formand (FAS) 
Henning Christian Danielsen Næstformand (HCD)  
J. P. Christiansen, Kasserer (JP) 
Maria Danielsen (MD) 
Ellis Juul, Kontaktperson (EJ) 
Lene Marie Kragh-Frederiksen (LKF) 
Kirsten Breum Jørgensen, (KBJ)                 AFBUD 
Grethe Brøgger (GB) 

 

   
   

 Sognepræst  
 Bart Vanden Auweele (BVA)  

   
   
 Medarbejderrepræsentant 

Pia Bruun 
 

 Referent: Lene Marie Kragh-Frederiksen,         Mødeleder:  Maria Danielsen  

 

Dagsorden Referat Ansvar 
 
1: Godkendelse af 
dagsorden 

 
 
 
 

 
Alle 

 
2. Gennemgang af 
sidste referat 

 
 
 
 
 
 

 
 
Alle 

 
3. Seneste referat 
godkendes og 
underskrives 

 
 
 
 
 
 
 

 
Alle 
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4. Punkter til  
beslutning 
 
4.1 
 
 
 
 
 
 
4.2 
 
 
 
4.3 
 
 
4.4 
 
 
4.5 
 
 
 
 
4.6 
 
 
 
 

 
 
 
 
Godkendelse af 3. kvartals rapport og budget 2023, som fremlægges af Anne 
Marie fra Velas. 
Haslund-Ølst Sognes Menighedsråd, CVR-nr 31913942, Budget 2023, Endeligt 
budget afleveret d. 20-10-2022 kl. 18:57 
Indtægter fra bl.a bortforpagtning af jord og for gravsteder er endnu ikke 
kommet ind for 2022. 
 
Elektroniske bilag inkl. E fakturaer Velas Anne Marie 
Vi sætter lige så stille i gang med at bruge dette system, som Louise og Finn har 
været på kursus i.  
 
MR godkender forhøjelse til 3.200, - pr gang til de grønne pigespejdere for 
omdeling af menighedsrådet. 
 
Ur- styring i Ølst.  
Vi forventer at få bevilget penge til en timer til kirkeklokken 
 
Skal vi fortsætte med leje af kopimaskine. Kopimaskine er lejet for 5 år – 
aftalen indgået 2021 
Finn afklarer hvad fast afgift er, samt pris pr kopi  
Punktet sættes på til næste gang 
 
TODO list til Syng julen ind d. 23/11 kl.18.00 gennemgået. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
FAS 

 
5. Punkter til drøftelse 
 
5.1 
 
 
 
 
5.2 
 
 
5.3 
 
5.4 
 
5.5 
 
 
 
 

 
 
 
Kan/vil vi gøre noget lignede på vores kirkegårde som de gjorde på Vester 
Hassing Kirkegård????? Det var meget inspirerende at se hvordan de 
arbejdede som grøn kirke. God inspiration fra menighedsrådets studietur.  
Se grønkirke.dk 
 
MR synes at en Lamineret ”indlægsseddel” til salmebogen er en god ide. 
ritualer  
 
Forskellige vendinger drøftes måske lave et par ordforklaringer. 
 
Hvilken version til fadervor beder vi?  
 
Hvad er vores holdning til ang. druesaft/vin? 
 
Er der behov for, at vi ændrer noget ift. Gudstjenestens udformning i Haslund-
Ølst? (f.eks. anden ind- og udgangsbøn, anden nadverritual, sunget 
trosbekendelse, anden placering af meddelelser...) 
 
MR har ikke ønsker om forandring af gudstjenestens ritualer. Er tilfreds med 
den måde det kører på. 
 

 
 
 
MD 
 
 
 
 
BVA 
 
 
BVA 
 
BVA 
 
BVA 
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6 Punkter til 
orientering 
 
6-1 
 
 
 
 
 
 
 
6.2  
 
 
 
6.3 
 
 
 
6.4 
 
 
 
 
6.5 
 
 
6.6 

 
 

 
 
 
 
Møde med Frivillighedsguide Vibe + frivillig Lone 
Vibe og Lone fortæller, at det går rigtig godt med fællesspisning. Man forventer 
at fortsætte foreløbig 2023 ud. De to kommunalt ansatte frivilligguider agter at 
fortsætte deres deltagelse ind til videre. 
Der fremlægges forslag om at søge provstiet om de 300 kr. pr gang, som bliver 
prisen for at leje lokaler på Ulvehøj til foråret. Det vil man tage stilling til 
senere når man kan se om det bliver nødvendigt. 
 
Der er lige pt. 8 konfirmander i pastoratet.  Der forventes at være konfirmation 
St Bededag kl. 9.30 i Ølst (3 konfirmander) og kl. 11.00 i Haslund  
(5 konfirmander) 
 
Der er pt. 8 tilmeldte til Mortensaften. Frist 2/11 Hvilke 
menighedsrådsmedlemmer regner med at deltage?  
Grethe, Kirsten, Lene deltager fra MR 
 
Kirkegårdsudvalget har haft møde ang. droneopmåling 
Louise orienterer ud fra to plancher om de ideer og planer, man har drøftet i 
udvalget. God inspiration at finde på fx Grønkirke.dk  
 
 
Revidering af Kirkegårdsvedtægterne? 
Der arbejdes på sagen 
 
I Randers Søndre Provsti drøfter vi pt. Om at deltage i Solsikke-programmet. 
Det handler om at vise særlig hensyn til mennesker med usynlige handicaps. 
Udveksling af tanker og ideer i forhold til at kunne tage hensyn til mennesker 
med usynlige handicap at forskellig slags. MR er positiv indstillet til dette og 
afventer nærmere. 
 

 
 
 
 
BVA 
 
 
 
 
 
 
 
BVA 
 
 
 
 
 
 
 
HCD+KBJ 
FAS+EJ 
Derudover 
PB+LK 
 
KBJ+HCD 
 
 
BVA 

 
7: eventuelt 
 

 
- Ringetider for kirkeklokken skifter pr 1/11 
- Er der lås på olietanken? 
- Bus og service fra Fårup Turistfart var helt tilfredsstillende ved 

Studieturen. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
8: Næste møde 
 

 
24. november 2022 

 

 

   Mødeindkaldelsen foretaget af: Finn Arne Sørensen  

 


